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  Dupa cea controversata din 2011, Ministerul Educatiei vrea sa definitiveze in acest an o noua
ierarhizare a universitatilor din Romania. Sa speram ca de data aceasta clasificarea va putea fi
folosita cu adevarat, atat de studenti, cat si de angajatori.

  

  In 2011 , pe cand Daniel Funeriu era ministru al educatiei, a fost facuta prima clasificare pe
criterii europene a universitatilor autohtone. N-a fost bine. S-a lasat cu critici, scandal, acuzatii si
procese.

  

   Acum, in 2015 , Ministerul Educatiei pregateste o noua clasificare, ceea ce nu poate fi decat
o veste buna pentru studenti, viitorii studenti si angajatori.

  

   In  primul  rand    CRITERIILE  de  clasificare  ale  universitatilor sa  fie  PUBLICE
.
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http://www.hotnews.ro/stiri-esential-17016842-clasificarea-universitatilor-fost-declarata-legala-inalta-curte-casatie-justitie-ministerul-educatiei-castigat-procesul-universitatea-stefan-cel-mare-din-suceava.htm
http://www.digi24.ro/Stiri/Digi24/Actualitate/Educatie/Romania+va+avea+un+top+al+universitatilor
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   Poate  ar  TREBUI   ca  sa  fie  luate  in  calcul  si  criterii  ca  cele  de jos  :

  

- daca  universitatea  isi  desfasoara  activitatile  in  constructie  proprie  , sau  cu  chirie ?

  

- daca  universitatea  isi  desfasoara  activitatea  intr-o singura  locatie  , sau  in  mai  multe  ?

  

- cite  si  in  ce valoare   acorda   universitatea  Burse  din  fonduri  proprii ?

  

- daca  universitatea  are Sala de Sport  proprie  ? - lucru care ar TREBUI  sa  fie 
OBLIGATORIU -

  

- daca  universitatea   are  Asociatie  sportiva  proprie ?

  

- daca  universitatea   are  camin  ptr. studenti ?

  

- la  ce  distanta   se  afla  caminul  de  studenti fata de locul  unde  este  universitatea  ?

  

- daca  universitatea  are  cantina  proprie  ?-  lucru  ce  ar  trebui  OBLIGATORIU-

  

- procentul  dintre  absolventii  universitatii  care  s-au   angajat  in  primele  3 luni de  la 
absolvire  ?
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-  procentul  dintre  absolventii  universitatii  care  s-au   angajat  in  primele 6 luni  ?

  

-   procentul  dintre  absolventii  universitatii  care  s-au   angajat  in  primele12  luni  ?

  

-  daca  linga  universitate  exista  statie de  Metrou  ?

  

-  distanta  din  centrul  zero  al  orasului pina la  universitate  ?

  

-  daca  universitatea  are  unitati / societati  proprii  de cercetare , productie  ?

  

-  daca  universitatea   asigura  practica  studentilor  ?

  

-  daca  universitatea are  parcare  proprie  pentru  studenti  ?

  

-  ce procent  din  bugetul  de  venituri  isi  asigura  universitatea   din  surse  gen : cercetare  si 
productie  proprie  ?

  

-  citi  profesori din  total  profesori , ce predau la  universitate  , predau  numai  la  aceasta
universitate  ?

  

-  daca  universitatea   are  cabinet medical  asigurat cu doctori  pe  toata  durata cit  tin  studiile
;- obligatoriu -
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Inainte de toate, o clasare a universitatilor ar ajuta foarte mult absolventii de liceu sa faca
alegeri informate in privinta facultatii la care vor sa fie admisi si apoi sa beneficieze de studii cat
mai bune. Totodata, de acest lucru ar profita si angajatorii, carora le-ar fi mai usor sa gaseasca
salariati potriviti pe baza studiilor urmate.

  

Apoi, o astfel de evaluare ar duce la o competitie productiva intre universitati. Cele aflate mai
jos in clasament ar face eforturi pentru a urca, in timp ce universitatile bine clasate si-ar da
silinta pentru a pastra (sau imbunatati) nivelul calitativ al ofertei educationale.

  

In fine, un alt beneficiu ar fi ca studiile facute in Romania ar fi apreciate in strainatate la
adevarata lor valoare si ar ajuta absolventii fie sa urmeze alte studii universitare (masterat,
doctorat) la standarde ridicate, fie sa-si gaseasca usor locuri de munca din domeniul in care au
pregatire.

  

Sigur ca un clasament nu poate fi aproape niciodata pe placul tuturor partilor implicate, asa ca
nemultumirile vor fi mereu constante. Insa ceea ce trebuie sa inteleaga reprezentantii acestor
institutii de invatamant superior este ca o clasare slaba trebuie sa-i motiveze sa ia masurile
necesare pentru a ajunge cat mai sus.

  

Scandalurile si incercarile de a anula o astfel de ierarhizare nu pot decat sa traga in jos sistemul
nostru educational.

  

  

 Pentru  propuneri  folositi :
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- http://www.edu.ro/index.php/sitecontact

  

-  http://www.edu.md/ro/contacte/

  

:-Contact. Ministerul Educaţiei Naţionale Str. Gen. Berthelot 28-30. Sector 1, 010168 ..

  

  

**  sursa   -  avocatnet.ro
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